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Missförstånd
kring salix och
sintring?
Vintern 1999/2000 har Jenny
Larfeldt vid TPS följt förbrän-
ningen av trädbränsle i ENA
Krafts panna i Enköping.

Hela säsongen har man eldat
15 % salixflis i bränslemixen och
under en vecka hela 40 % i mix-
en utan problem. Vid analys av
de olika bränslena som använts
har det visat sig att kaliumhalter-
na varit högst i den färska groten
medan salixflis och lagrad grot
legat lägre. Värt att notera är
också att salix har en mindre an-
del fina partiklar än grot och att
finandelen är högst i spån.

Ett par av de faktorer som bru-
kar nämnas då man talar om or-
sakerna till sintring hittas där-
med i första hand hos andra
bränslen än salix.

Analyser av salix som bränsle
visar inte på några större skillna-
der i jämförelse med andra träd-
bränslen.

Analyser av olika bränslen
och restprodukter från för-

bränningsanläggningar är ett vik-
tigt område för dagens industri.
Kraven ökar från myndigheter
och miljöorganisationer på att
kunna visa vilka nivåer av farliga
ämnen man hanterar. Emissio-
ner till luft och vatten måste ock-
så redovisas kontinuerligt.

Konsekvensen av en ineffektiv
bränsleanvändning är givetvis
välkända; högre bränsleförbruk-
ning, högre kostnader och i för-
längningen en försämrad total-
ekonomi.

Korrosionsproblem i pannan-
läggningar kan ge upphov till
ökade underhållskostnader,
driftstörningar och i värsta fall
skador på både anläggning och
personal. Utsläpp till luft och
vatten kan resultera i stora skador

på miljön, indragna tillstånd och
även höga böter.

Dessa problem kan undvikas

eller minskas med korrekta och
snabba analyser av bränslen och
askor.

Analycen utför analyser på alla
slags bränslen (Flis, grot, retur-
trä, pellets, briketter, torv, kol
etc.). Analyser av askor och andra
restprodukter utförs rutinmässigt

Efter en analys kan man opti-
mera  bränsleanvändning och
sänka bränslekostnader.

Man kan även undvika korro-
sionsproblem och därmed mins-
ka risken för skador på anlägg-
ningar och personal. Med en god
kontroll av aska och restproduk-
ter kan man fortsätta att bidra till
en bra miljö.

Allt detta kan hjälpa till att för-
bättra  förbränningsanläggning-
arnas ekonomi.

Leif Andersson

Vid företaget Analycens labb i
Västerås utförs rutinmässigt prov
på bränslen och askor. Analycen
AB ägs av Lantmännen och
HBKL.

Analyser
En viktig del i biobränslekedjan

   Hur mycket utnytt-

jas energiskogar av

olika viltslag?

   Kan man göra dom

ändå mer attraktiva

för vilt?

   Hur mycket använ-

der jägare/markägare

energiskogar som vilt-

p r o d u k t i o n s o m r å d e n

och för jakt?

    Från och med i höst

startar forskningspro-

jektet som  ska be-

svara frågorna. Det

övergripande syftet är

att värdera energisko-

gars betydelse för vilt.

Smaklig föda
Svenska energiskogar består idag
mest av några få videarter och
det är ju allmänt känt inom jä-
garleden att vide och sälg är
smakliga för flera viltslag.

I framtiden kanske vi också får
se andra energigrödor, t.ex. asp
eller gräset rörflen. De arter som
används är snabbväxande och
ofta tycker viltet om att äta på
arter som växer fort.

Gott skydd
Förutom mat kan de  täta ener-
giskogarna erbjuda gott skydd,
inte minst i intensivt odlade
områden.

Vissa undersökningar kom-
mer att ligga i ett småbrutet
landskap (Sörmland) och andra
i det mer öppna jordbruksland-
skapet (område ej bestämt). En-
ergiskogens läge i landskapet är
av stor betydelse för hur den ut-
nyttjas av vilt.

Om energiskogarna anläggs i

öppna landskap kan de vara
mycket betydelsefulla för fältvil-
tet.

Älgen däremot kanske drar sig
för att gå ut alltför långt i öppna
landskap. I mellanbygden kan
närheten till skog göra att ener-
giskogarna mera utnyttjas av älg
eller andra hjortdjur.

Energiskogsodling på en åker-
teg i skogen kan nog vara myck-
et värdefull för viltet, men ett
högt betestryck kan förhindra
god etablering.

Inventeringar
Genom spillningsinventeringar,
observationer, spårning och be-
tesregistreringar ska vi bestämma
viltets utnyttjande av energiskog.

– Vi kommer också i ett sena-
re skede att ta reda vad jägare/
markägare tycker om energisko-
gar som viltbiotoper och jaktom-
råden, säger Roger Bergström

 Redan idag odlas en del vide-
skogar med främsta syfte att pro-

ducera vilt och jakttillfällen.
Sammanlagt finns ca 17.000

hektar energiskog,  ännu en blyg-
sam areal jämfört med andra fo-
derskapande miljöer för viltet.
Planerna är dock att på nationell
nivå mångfaldiga denna areal.

Energiskogar hittar man idag i
Svealand och Götaland, där var-
je odling oftast är mer än 10 ha.

Information om projektet
kommer fortlöpande att läggas
på Jägareförbundets hemsida
(www.jagareforbundet.se)

Projektet finansieras av Ener-
gimyndigheten och till viss del
Svenska Jägareförbundet.

Projektledare: Roger Berg-
ström, Forskningavdelningen,
Svenska Jägareförbundet, Upp-
sala och tekniker: är Christel
Guillet, Forskningsavdelningen,
Svenska Jägareförbundet, Jönå-
ker.

Roger Bergström

Viltet och energiskogen
– ett nytt forskningsprojekt startar


